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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Tuzson Bence, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánja elősegíteni a jogellenesen készült 
tartalmak minél gyorsabb eltávolítását az internetről?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A telekommunikációs technológia fejlődésének köszönhetően nemcsak rengeteg előnnyel, hanem -
főként a fiatalabb generációkat fenyegető – számos veszéllyel is számolnunk kell, melynek kiemelt
esete  az  ún.  bosszúpornó  néven  ismertté  vált  bűncselekmény,  melynek  áldozatai  szinte  kivétel
nélkül nők és gyermekek.

A Nemzeti  Média-  és  Hírközlési  Hatóság  hivatalos  honlapja  a  cselekményt  másokról  készült
szexuális tartalmú felvételek interneten történő közzétételeként határozza meg, melynek célja, hogy
megszégyenítse  vagy  bosszút  álljon  a  felvételen  szereplő  személyen,  személyeken.  A közzétett
feltételek  a  nyilvánvaló  bűncselekmények  elkövetésén  túlmenően  arra  is  alkalmasak,  hogy  a
felvételeken szereplők zsarolás áldozataivá váljanak.

Az áldozatok szempontjából minden bizonnyal a legsürgősebb teendő ezeknek a felvételeknek az
internetről történő minél gyorsabb és hatékonyabb eltávolítása. Legtöbben azonban azt sem tudják,
hogy hova fordulhatnak ilyen ügyben, mivel tudomásom szerint nincs külön erre a célra létrehozott
testület.

Sajnos  a  hazai  büntetőjogban  nincs   önálló  tényállása  az  ilyen  típusú  tevékenységnek.  Így
amennyiben  más  bűncselekmény  nem  valósul  meg,  akkor  leginkább  személyes  adattal  való
visszaélésként  fogható  fel.  Ennél  azonban  biztosan  szigorúbban  kell  ezt  megítélni,  melynek
érdekében a büntetőjog minden eszközére szükség van.



Ezen túlmenően további problémát jelent az egyre több „deepfake” alkalmazással készült pornográf
tartalom, melyek áldozatául nem ritkán kiskorú és fiatalkorú személyek válnak

Meggyőződésem, hogy ezekkel a jelenségekkel szemben falat kell építenünk, hogy megvédjük a
nőket és a gyermekeket! Lépéseket kell tennünk a minél hatékonyabb védelem kiépítéséért, mert az
internet egyre veszélyesebb hely mindannyiunk számára.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Hogyan  kívánja  elősegíteni  a  jogellenesen  készült  tartalmak  minél  gyorsabb  eltávolítását  az
internetről? Támogatja-e olyan testület felállítását, melyhez a törlés érdekében fordulni lehet?

2.  Mikor  lesz  önálló  büntetőjogi  tényállás  a  Büntető  Törvénykönyvről  szóló  törvényben  a
bosszúpornó néven ismert bűncselekmény?

3.  Terveznek-e  jogi  lépéseket  tenni  a  „deepfake”  alkalmazással  készült  pornográf  tartalmak
előállítása ellen?

 

Várom válaszát.

dr. Gurmai Zita
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